
Junta de Portaveus 1/07/2019 

Ple 4/07/2019 

L’alcalde ha exposat els punts de l’ordre del dia del proper Ple del dia 4/07/2019, i 
s’han anat comentant entre les portaveus. La meva actitud ha estat d’escoltar i 
prendre nota, i fer algunes preguntes tècniques. No he volgut intervindre massa ja 
que no teníem el dossier del ple (que, com he dit, m’enviaran demà ja que encara no 
tenim accés a la intranet de l’Ajuntament). 

Passo a detallar les notes que he anat prenent per a cada punt de l’ordre del dia: 

1. Estudi i resolució de la incompatibilitat del Regidor Diego Garcia Vera. 
Segons l’alcalde el ple ha de votar sobre l’excedència del regidor com a 
treballador de l’ajuntament, ja que per llei es incompatible ser regidor d’un 
ajuntament per al qual es treballa. No està clar que el ple ho hagi de votar. 
L’alcalde diu que ho preguntarà. 

A FAVOR. Sense intervenció. 

2. Aprovació acta de la sessió anterior. He preguntat a l’alcalde a qui hauríem 
de preguntar les qüestions que ens ha passat la Remei sobre l’Arqueig que va 
exposar l’interventor el dia del Ple. M’ha dit que li consultem directament a 
l’interventor. He demanat la seva adreça-e i quan la tingui li faré arribar la 
consulta. 

ABSTENCIÓ. Tot i que formalment l’acta recull fidelment el ple de 
constitució, farem una abstenció perquè no estem d’acord amb algunes 
qüestions de l’arqueig econòmic. No des del punt de vista tècnic, que 
entenem i confiem que està ben plantejat per part de l’Interventor 
(preguntes dubtes), sinó perquè hi ha aspectes que no compartim: 
comptes en bancs usurers rescatats amb diner públic que desnonen 
persones (La Caixa, Banco Santander, BBVA). En propers plens portarem 
una moció per demanar el canvi dels comptes municipals a la banca ètica i 
cooperativa. Tampoc compartim que l’alcalde tingui targeta. 

3. Estudi i aprovació, si procedeix, del règim de periodicitat de les sessions 
plenàries. Es proposa mantenir-los cada dos mesos, com fins ara. Es faran els 
darrers dijous dels mesos imparells, a les 18h. El proper ple hauria de ser el 
25 de juliol, però es canviarà la data perquè és festa local a Vandellòs i 
Masriudoms. 

A FAVOR. Però proposarem al proper ple que els plens, igual que les 
comissions informatives, siguin rotatoris en els 4 nuclis nuclis de població 
que tenen dependències municipals adequades per realitzar un ple: 
Vandellòs, Masboquera, Masriudoms i l’Hospitalet. Almadrava i Vanessa 
Park no, que no tenen local municipal, qüestió que també reivindiquem. 



4. Estudi i aprovació, si procedeix, del règim de periodicitat de les sessions 
de la Junta de Govern Local. A la Junta de Govern només hi assisteixen els 
membres de la mateixa. Es faran cada quinze dies, i està lligada a la Comissió 
de serveis interns (pagaments) a la que sí que hi hem d'assistir tots els 
membres del ple (o els portaveus, que en el nostre cas és igual). La propera 
serà el 16 de juliol, i ja ens arribarà la convocatòria. 

A FAVOR. Sense intervenció 

5. Donar compte de les delegacions efectuades per l’Alcaldia evers la Junta 
de Govern local en matèria competencial. Diu que son les mateixes que va 
delegar fa quatre anys. No les ha detallat perquè estan a l’expedient (que 
nosaltres encara no hem rebut perquè no tenim accés a la intranet). Si que ha 
explicat que tot el que fa referència a les Centrals Nuclears, la Tèrmica o el 
Parc eòlic, no està delegat a la Junta deGovern i ho ha d’aprovar el Ple. 
Caldrà mirar bé el document que ens enviïn per si hi ha alguna/es cosa/es que 
no ens quadri. 

6. Donar compte dels nomenaments del Tinents d’alcalde, membres de la 
Junta de Govern, presidents de comissions informatives i delegacions en 
matèria de cartipàs municipal. Es nomenaran 4 Tinents d'alcalde, que es el 
màxim que permet la llei per un municipi de les nostres característiques. La 
Junta de Govern estarà doncs formada per alcalde i els 4 tinents d'alcalde, 
més l’altre regidor/a del Govern que hi tindrà veu però no vot.  

7. Estudi i aprovació, si procedeix, de la determinació del nombre de 
comissions informatives permanents municipals, composició, règim de 
sessions i comissió de comptes. Es crearan 4 comissions:  Servei persones 
(Presidenta: NÚRIA ORTIZ), Serveis econòmics (Presidenta: MARIA JOSÉ 
GÓMEZ), Serveis territorials (President: FREDERIC ESCODA), Serveis interns 
(LUPE CAPELLA). 
Les comissions es convoquen la setmana abans del ple. He preguntat si tenen 
règim de funcionament, i diu que no. He preguntat si es pot fer proposta de 
modificació si creiem que hi ha algunes coses a millorar, i diu que sí. 
Tots els grups estaran a totes les comissions, i hi estarem totes les regidores 
de cada grup. Serà com uns miniplens abans del ple però sense votar les 
qüestions, només informatiu. Son els espais on els grups presenten les 
mocions per informar la resta i on el Govern tambe hi explica allò que portarà 
al ple. Pot ser que algun cop alguna comissió no es convoqui (quan ningú porti 
cap punt d’aquell tema en qüestió). 
La comissió de comptes només acostuma a reunir-se un cop a finals d’any per 
fer balanç i liquidació econòmica. 
DEPÈN. Estem d’acord en l’estructura de les comissions. Però 
veuriem bé que les presidències no recaiguin totes en membres 
de l’equip de Govern, es puguin delegar en membres no electes 
(grups petits), i hi hagi participació d’entitats a partir de 



compareixences. El sentit del vot l’orientarem en funció de la 
sensibilitat i de la resposta de l’alcalde vers aquests punts. 

8. Estudi i aprovació, si procedeix, del nomenament i assignació de diferents 
regidories i patronats als regidors. En aquest punt, ha comentat la 
distribució del cartipàs municipal, però no he tingut temps d’apuntar quin 
regidor portarà cada regidoria. Demà ens ho mirem quan rebem l’expedient. 
Hi ha 3 patronats amb 8 membres a cada un: Escola de Música, Mitjans de 
comunicació, i Llar d’Infants. La proposta és que cada patronat tingui quatre 
membres del PSC i quatre de la resta de partits. A nosaltres ens proposen al 
de Música. Mirar la distribució a l’expedient.  
Tot i que no va en aquest ple, ha informat que a les empreses municipals 
IDETSA hi ha representats els 13 regidors, i a Llastres, els 13 regidors més 8 
persones que desginen els partits segons un criteri de repartiment (en 
principi, naltros no tindrem dret d’assignar a ningú) 
FAVOR. Sense intervenció 

9. Estudi i aprovació, si procedeix, de la designació de mebres que han 
d’integrar la MIDIT, Juntes de compensació, Junta local de seguretat, 
Cecopal, Patronat i altres òrgans col·legiats.  
MIDIT: 3 de cada ajuntament (Tivissa, Pratdip i V-H). D’aquí és propoa: Maria 
José Gómez, Assumpció Castellví i Alfons Garcia. 
Juntes Compenació: Alfons Garcia com a regidor d'urbanisme. 
Junta Seguretat: Lupe Capella i Alfons Garcia 
Junta Escolar: 5 membres (CUP no proposada) 
Educació: 1 persona (la regidora que porti ensenyament) 
CECOPAL: és lo tema de gestió d’emergència nuclear. En principi hi som 
totes les regidores. S’ordena en 4/5 àmbits. Diu l’alcalde que un dia 
millor fer un monogràfic on ens explicaran en detall què és i com 
funciona. 
FAVOR. Sense intervenció 

10. Estudi i aprovació, si procedeix, de la creació del grups polítics municipals. 
Aquesta gestió ja l’hem fet, i s’aprovarà al ple que cada partit pugui tindre 
grup municipal. Cada grup municipal mantindrà la retribució anual com fins 
ara: un fix de 365€ anuals per cada grup i un component variable de 625,20 € 
per cada regidor. En el nostre cas això serà un total de 990,20€/any. 
EN CONTRA. Ens semblaria millor que els components fossin invertits, amb 
l’objectiu de fer més equitatius els repartiments entre els grups polítics. 
Això és, un fix per grup més elevat, i un variable per regidores més petit. 
En una proporció fins i tot de 10 fix per 1 variable. Tal com està ara 
penalitza els grups petits. 

11. Estudi i aprovació, si procedeix, de la creació de la Junta de Portaveus. És 
lo que hem fet avui. No té un periodicitat concreta i les convoca l’alcalde. És 
un espai de debat i informació. Molt informal. Si es considera, es pot demanar 
a l’alcalde que la convoqui. 
ABSTENCIÓ. Cap espai de participació política pot tenir el nostre vot 
negatiu. Tanmateix, veiem la Junta de Portaveus que no té règim de 
funcionament, no està explicitada la utilitat, ni periodicitat, ni funcions,... 



12. Estudi i aprovació, si procedeix, de les indemnitzacions i el règim 
retributiu a percebre pels membres de la Corporació. 
Hi ha un règim retributiu màxim establert per llei, pel qual l’alcalde del 
nostre municipi com molt podria cobrar un màxim de 47.759€ bruts 
anuals. L’alcalde proposa cobrar com aquests darrers quatre anys, 
45.000€. 
Per llei també hi ha un màxim de tres dedicacions exclusives que el 
nostre ajuntament pot establir. Les dedicacions exclusives les tindran 
l’alcalde i la segona i quarta tinent d’alcalde 
La primera tinent d’alcalde cobrarà 24.000€/any, igual com fins ara. 
Dedicació parcial 
La segona tinent d’alcalde cobrarà 28.000€/any. Dedicació exclusiva. Fins 
ara cobrava 24.000€. 
La tercera tinent d’alcalde cobrarà 20.000€/any. Dedicació parcial. Fins 
ara cobrava 18.000€ 
La quarta tinent d’alcalde cobrarà 34.000€/any. Dedicació exclusiva. Fins 
ara cobrava 18.000€ 
Les regidores sense responsabilitat de gestió (oposició) cobrarem un 
màxim de 7.000€/bruts/any , fins ara era de 6.000€. La distribució de 
les indemnitzacions per assistències a plens i comissions em sembla que 
han dit que quedaven igual, però no estic segur. Caldrà mirar-ho a 
l’expedient. 
Hi ha una mitjana de 7 plens/any 
Qualsevol dubte per temes de retribucions/indemnitzacions s’ha de 
parlar amb el responsable de recursos humans de l’ajuntament: Sergi 
Macip 
EN CONTRA. Els càrrecs institucionals no són un objectiu en sí mateix, sinó 
una eina al servei del poble i per a la transformació social. Ocupar 
temporalment un càrrec públic no és per guanyar-se la vida, sinó per estar 
al servei del poble en igualtat de condicions. Les institucions han de donar 
exemple. 

En un municipi que tenim una renda mitjana de 14.300€/any que està per 
sota de la mitjana catalana, no ens sembla ètic que els membres de l’equip 
de Govern tinguin un salari mitjà de 28.500€ (amb sous que van dels 
45.000 als 20.000€/any). 

Nosaltres en cas de governar ens limitariem el salari a 2 vegades el SMI, 
això serien uns salaris mitjans de 18.900€ per als membres del Govern 
(amb uns màxims de 25.200 i uns mínims de 12.600€/any. 

A més, com ja vam anunciar i signar públicament en campanya electoral, 
les nostres regidores renunciar a qualsevol tipus de privilegi, com el mòbil 
corporatiu o l’assegurança de vida. 

Igualment, renunciarem a percebre cap tipus de remuneració personal. El 
que tindrem assignat per assistència a plens i comissions ho donarem a 
l’assemblea local de la CUP i a projectes socials i populars, per enfortir 
l’acció política al carrer. 



A banda d’aquests temes dels punts de l’ordre del dia, també s’ha parlat de: 
- Correu-e, mòbil i accés a la intranet: diu que el Santi d’informàtica es posarà 

en contacte amb mi per explicar-me lo del correu-e i l’accés a la intranet. El 
tema mòbil, l’ajuntament ja no ens el donarà. 

- Tema claus d’accés a l’ajuntament i casa de la vila, i alarmes. Ens ho 
explicarà el Santi d’Informàtica, que també ens donarà les claus. 

- Espais de treball. Estan habilitant dues sales, una a Vandellòs i l’altra a 
Hospitalet, on a cada una hi posaran tres taules de treball. Aquests espais 
seran compartits per tots els grups. Cada grups disposarà d’un armari per 
guardar documentació. 

- A la revista municipal cada tres mesos cada grup municipal pot escriure un 
article de 1.700 caràcters (títol inclòs). El proper número sortirà a mitjans de 
juliol, i la de comunicació es posarà en contacte amb mi per demanar-me 
l’article. 

- L’alcalde proposa fer una ruta tots els regidors per conèixer totes les 
dependències municipals i el personal que hi treballa.


